



Краткие сведения об авторах

АВДЕЕВ Александр Григорьевич. Кандидат исторических наук, научный сотрудник Университета Дмитрия Пожарского, доцент исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета, учитель истории школы-интерната «Интеллектуал». Сфера научных интересов: история и археология Древней Руси, специальные исторические дисциплины (ставрография, некрополистика, древнерусская и античная эпиграфика).

E-mail: avdey57@mail.ru

ВИНОГРАДОВ Андрей Юрьевич. Кандидат исторических наук, доцент Школы исторических наук НИУ ВШЭ. Сфера научных интересов: византийская эпиграфика, греческая агиология, христианская археология Крыма и Кавказа.

E-mail: auvinogradov@hse.ru

ДОНСКОЙ Глеб Генрихович. Кандидат исторических наук, преподаватель исторического факультета Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета, сотрудник Университета Дмитрия Пожарского. Сфера научных интересов: старорусская эпиграфика, духовная культура Древней Руси.

E-mail: gotleb@bk.ru

ЗАХАРОВ Георгий Евгеньевич. Кандидат исторических наук, доцент кафедры всеобщей истории Православного Свято-Тихоновского гуманитарного университета. Сфера научных интересов: история арианского кризиса IV в., история церковных институтов, патристическое богословие, христианизация варварских народов Европы в IV–V вв.

E-mail: g.e.zakharov@gmail.com

КУЗЬМИН Андрей Валентинович. Кандидат исторических наук, ведущий научный сотрудник НИО книги и чтения ФГБУ «Российская государственная библиотека». Сфера научных интересов: история, источники и генеалогия правящей

и церковной элиты, военно-служилой знати средневековой Восточной Европы.
E-mail: kuzmin_av73@mail.ru

МАТАСОВА Татьяна Александровна. Кандидат исторических наук, младший научный сотрудник кафедры истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова, автор ряда работ по истории русско-итальянских связей XV–XVI вв.
E-mail: tamatt2009@gmail.com

МЕЛЬНИК Александр Гаврилович. Кандидат исторических наук, заведующий архитектурным отделом Государственного музея-заповедника «Ростовский кремль». Автор трех книг и более двухсот сорока опубликованных статей по истории, архитектуре и искусству России.
E-mail: rost-vest@rambler.ru

МУРАВЬЁВ Алексей Владимирович. Кандидат исторических наук, старший преподаватель кафедры цивилизационного развития Востока Школы Востоковедения НИУ ВШЭ, старший научный сотрудник Института всеобщей истории РАН, преподаватель МГУ им. М. В. Ломоносова. Сфера научных интересов: история восточного христианства, сирийская литература, арабская философия, христианская культура, исламская культура, арабские рукописи, восточная агиография, эфиопская литература.
E-mail: a.muraviev@mail.ru

ПУЦКО Василий Григорьевич. Заслуженный работник культуры РФ, научный сотрудник Калужского областного художественного музея, автор многих работ по истории византийского, западноевропейского и древнерусского искусства.
E-mail: putsko@kaluga.net

РАНЧИН Андрей Михайлович. Доктор филологических наук, профессор кафедры истории русской литературы филологического факультета МГУ им. М. В. Ломоносова и профессор кафедры политической и деловой журналистики ИГСУ РАНХиГС при Президенте РФ. Сфера научных интересов: история русской литературы; теория литературы; история Древней Руси; история русской культуры.
E-mail: aranchin@mail.ru

УСАЧЁВА Анна Вячеславовна. Кандидат филологических наук, научный сотрудник отделения теологии университета Орхуса (Дания). Сфера научных интересов: патрология (I–IV вв.), александрийская школа богословия, методология богословия и экзегезы, античная философия (Платонизм, Неоплатонизм, Пифагореизм).
E-mail: usachevanna@gmail.com



Short Information about the Authors

AVDEEV Alexander Grigoryevich. Ph.D. in History, research fellow at the University of Dmitry Pozharsky, Associate Professor of the Department of History St. Tikhon's Orthodox University; history teacher, Intellectual boarding school, Moscow. Research interests: history and archaeology of Ancient Russia, auxiliary historical disciplines: Old Russian and antique epigraphy, studies in staurography and necropoleis.

E-mail: avdey57@mail.ru

DONSKOY Gleb Genrikhovich. Ph.D. in History, tutor of the Department of History St. Tikhon's Orthodox University, research fellow at the University of Dmitry Pozharsky. Research interests: Old Russian epigraphy, spiritual culture of ancient Russia.

E-mail: gotleb@bk.ru

KUZMIN Andrey Valentinovich. Ph.D. in History, Senior Researcher in the Research Department of books and reading of the Federal State Institution «Russian State Library». Research interests: history, data and genealogy of the ruling and church elite and of the serving military nobility of medieval Europe.

E-mail: kuzmin_av73@mail.ru

MATASOVA Tatiana Aleksandrovna. Ph.D. in History, Junior Researcher at the Department of Russian History to the beginning of XIX century of Historical Faculty of Moscow State University, author of several works on the history of Russian-Italian relations in 15th-16th centuries.

E-mail: tamatt2009@gmail.com

MELNYK Alexander Gavrilovich. Ph.D. in History, Head of the architectural department of the State Museum «Rostov Kremlin». Author of three books and more than two hundred forty published articles on the history, art and architecture of Russia.

E-mail: rost-vest@rambler.ru

MURAVIEV Aleksey Vladimirovich. Ph.D. in History, Senior Lecturer in the School of Asian Studies of Higher School of Economics, Senior Researcher at the Institute of World History of Russian Academy of Sciences, lecturer of Moscow State University. Research interests: history of Eastern Christianity, Syrian literature, Arabic philosophy, Christian culture, Islamic culture, Arabic manuscripts, Eastern hagiography, Ethiopian literature.

E-mail: a.muraviev@mail.ru

PUTSKO Vasili Grigorievich. Honored Worker of Culture of Russian Federation, research fellow of Kaluga Regional Art Museum, author of multiple articles on history of Byzantine, Western and Russian art.

E-mail: putsko@kaluga.net

RANCHIN Andrey Mikhailovich. Doctor of Philology, Full Professor of the Department of History of Russian Literature of Philological Faculty of Moscow State University, Professor of Department of Political and Business Journalism of The Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration. Research interests: history of Russian literature, theory of literature, history of Ancient Rus, history of Russian culture.

USACHEVA Anna Vyacheslavovna. Ph.D. in Philology, research fellow at the Department of Theology of the University of Aarhus (Denmark). Research interests: patrology (1st–4th centuries), The Alexandrian School of Theology, Methodology of Exegesis and Theology, Ancient Philosophy (Platonism, Neoplatonism, Pythagoreanism).

E-mail: usachevanna@gmail.com

VINOGRADOV Andrey Yurievich. Ph.D. in History, Associate Professor of the Department of History, National Research University "Higher School of Economics". Research interests: Byzantine epigraphy, Greek hagiography, Christian archaeology of the Crimea and the Caucasus.

E-mail: ampelios@mail.ru

ZAKHAROV Georgy Evgenievich. Ph.D. in History, Associate Professor of the Department of Universal History St. Tikhon's Orthodox University. Research interests: history of the Arian crisis of the IV century, history of the church institutions, patristic theology, Christianization of the barbarous European nations in the IV–V centuries.

E-mail: g.e.zakharov@gmail.com